

**Referat af møde i ”kfs-gruppen” mandag den 22.10.2018, kl. 17:00 – ca. 19:00, afholdt i vores lokaler i beboerhuset.**

**Deltagere:** Ruth P., Karin S., Sven Erik B., John P. og Dan S., og Bent C.

**Med følgende dagsorden:**

1. Puljeansøgning 1 stk. (udsendt ud til alle?)
2. Høringssvar vedr. opstilling af en naturalistisk skulptur af en B&W-arbejder, der skal stå og skue ud over Christianshavns Kanal (materiale udsendt af Christian).
3. Forslag til ændrede principper for pulje uddeling. (blot at sagen igen blev udsat).
4. Evaluering fra tidligere tildelt puljeansøger.
5. Meddelelser:
6. Nyt fra undergrupper.
7. Eventuelt.

**1. Puljeansøgninger 1:**

**”Lokal avisstander til Christianshavneren på Christianshavns Torv”.** Lokalavisen har ansøgt om et beløb på kr. 8.000,00 til fremstilling af en avisstander, fremstillet af kvindesmedjen på Christiania.

*Udvalget har drøftet ansøgning men finder at der er en del ubesvarede spørgsmål, der gør at vi anbefaler visse forhold undersøgt og dokumenteret og der er følgende:*

- \* Hvis det er nødvendigt, er der et spørgsmål om der søgt om tilladelse fra Teknik- og Miljøforvaltning til opstilling af en avisstander på torvet og også om der er tale om den er permanent ~ midlertidig og flytbar ~ faststillet m.v.
- \* Hvor skal standeren i givet fald placeres?
- \* Er der indgået aftale om opstilling af en stander med de enkelte forretninger på torvet?
- \* En bedre begrundelse for opstilling af standeren, da avisen i forvejen husstandsomdeles og kan hentes i bl.a. Beboerhuset og på Biblioteket.
- \* Vi anbefaler at der tages kontakt til Torvenetværksgruppen for at høre deres syn på sagen.

*Herefter bør der sendes en fornyet ansøgning med ovenstående oplysninger.*

**2. ”Høringssvar vedr. opstilling af en naturalistisk skulptur af en B&W-arbejder, der skal stå og skue ud over Christianshavns Kanal”.**

***Til Kultur og Fritidsforvaltningen ang. opstilling af en skulptur af en B&W arbejder på Børnehusbroen.***

Vi henviser til diverse bilag vedr. positive tilkendegivelser for opstilling af en skulptur forestillende en B&W arbejder på Børnehusbroen.

Beboermæssigt er der indenfor en kortere årrække sket store forandringer på Christianshavn. B&W, var Christianshavns største arbejdsplads, derfor er det vigtigt at historien om Christianshavn og B&W fastholdes.

Herudover finder vi det særdeles positivt at det er lokale der har kontaktet en kunstner for projektet, tillige med at de også har ansøgt diverse fonde, så projektet i vores øjne fuldt ud er realistisk.

Modsat billedkunstudvalget ønsker vi ikke at være ”smagsdommere” i spørgsmålet om figuren er nostalgisk eller bagudskuende, da det er individuelt hvilke oplevelse den enkelt beskuer har.

På Lokaludvalgets vegne o.s.v.

**3. Forslag til ændrede principper for pulje uddeling (blot at sagen igen blev udsat).** Sagen udsat for anden gang grundet en ekstraordinær lang dagsorden. Vi fastholder stadigvæk at der ikke sættes noget maksimum beløb.

**4. Evaluering fra tidligere tildelt puljeansøger.** Vi har modtaget evaluering vedr. Afrikansk Dans, der bortset fra at de anførte kunsterne ikke kunne få visum og en tilsvarende gruppe optrådte så ok.

**5. Meddelelser:** Ruth orienterede vedr. Papirøen. Ruth er Tovholder i baggrundsgruppen. Der er ikke sket så meget, men for lige at lave en status er der indkaldt til møde på mandag den 29.10.

Ruth vedr. Vandkulturhuset, her er der tilknyttet en kontaktperson fra projektet som hedder Barbara. Der bliver indkaldt til et møde herom engang i november.

Ruth oplyste at sagen vedr. Bådsmadsstræde og ønske om en renovering af denne, var oppe til behandling i Lokaludvalget i 2016, og hun har papirer vedr. dette liggende hvis nogen skulle ønske dem. Dan uddybede og som sagen er nu også omtalt på sidste møde, så mangler der færdiggørelse (asfaltering m.m.) mellem ”ScienceLab” og CIK. Herudover er der sendt brev til Hofor vedr. gennemsyn af kloakledningen i Bådsmadsstræde, med henblik på, at kloakken er i en sådan stand, at den kan modtage den eventuelle større mængde udledt vand.

**6. Nyt fra undergrupper:** intet hertil

**7. Eventuelt:** intet her.

Mødet afsluttet kl. 18:10

**Næste møde er:** mandag den 19.11. kl. 17:00

**Før referat:** Sven Erik Brockdorff